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Protokół  

z  XII Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej 29 grudnia 2015 r. 

 

Posiedzenie XII Sesji rozpoczął o godz. 15
30 

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki 

Wojciech Berent wypowiadając  słowa: ”Otwieram XII Sesję Rady Gminy Sadlinki”.  

Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości: kierownika Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Gdańsku Rejon Dróg Wojewódzkich w Sztumie Pana Lecha Tyndę, 

kierownika Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa                

w Kwidzynie Panią Danutę Kosewską, radnych, sołtysów oraz przybyłych mieszkańców 

gminy Sadlinki. 

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 13 radnych, w związku z czym 

Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził prawomocność obrad (lista obecności 

stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Wojciech Berent odczytał porządek obrad. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Wystąpienie Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich w Gdańsku. 

4. Wystąpienie Kierownika Zarządu Dróg Wojewódzkich w Gdańsku Rejon Dróg 

Wojewódzkich w Sztumie. 

5. Wystąpienie Kierownika Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa w Kwidzynie. 

6. Odczytanie uchwał Składu Orzekającego RIO. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Sadlinki. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2015 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Sadlinki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sadlinki na 2016 r. 

11. Podjęcie uchwały  o zmianie uchwały Nr V/37/2015 Rady Gminy Sadlinki   z dnia    

31 marca 2015 r. w sprawie emisji obligacji. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Sadlinki na 2016 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Sadlinki na lata 2016 – 2018. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Sadlinki na 

rok 2016. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

położonej w miejscowości Olszanica stanowiących własność Gminy Sadlinki. 

16. Przyjęcie protokołu z obrad XI Sesji. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18. Wolne wnioski. 

19. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

Ad. 2. 

J. Piskor – radny – skoro będą omawiane sprawy dotyczące rolnictwa to nie wiem, dlaczego 

nie ma nikogo zaproszonego z izby rolniczej. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – zaproszone zostały osoby, które zaproponowali radni.  
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W. Wierciński – radny – mieszkańcy Sadlinek ul: Tartacznej zgłaszali o progi tzw. 

policjantów, czy coś wiadomo? 

Ad. 3.  

Na sesję nie przybył zaproszony Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Gdańsku. 

Ad. 4.  

L. Tynda – Kierownik Dróg Wojewódzkich w Sztumie – przypomniał, że  w połowie roku 

składał sprawozdanie cząstkowe. Omówił remonty cząstkowe. Odnowione oznakowanie 

poziome - 43 znaki wymienione, przejścia dla pieszych. Na terenie gminy wycięto 12 szt. 

drzew na kwotę 16.000 zł. Chwasty koszono trzykrotnie i jednokrotnie, zależnie od drogi.     

W przyszłym roku planowany jest remont przepustu ok. 30.000 zł, ponieważ ulega 

degradacji, chodzi o ten przepust za szkołą. Wraz z pracownikami interwencyjnymi z Urzędu 

Gminy Sadlinki organizowano wycinkę. Na odcinku 8 km. porąbane jest 2,5 km. Prace 

inwestycyjne nie będą w przyszłym roku wykonywane przy drogach, jedynie prace 

utrzymaniowe. 

A. Gędłek – radna – przy drodze wojewódzkiej 611, 612 Sadlinki – Okrągła Łąka – proszę o 

zwrócenie uwagi na drogę, nawierzchnię. Drugie pytanie – Olszanica – Bronisławowo – cała 

nawierzchnia przechylona jest na jedną stronę. Wnioskuję o przycięcie gałęzi na starych 

drzewach. 

L. Tynda – Kierownik Dróg Wojewódzkich w Sztumie – faktycznie, ta droga wykonywana 

jest na terenie torfowym i ona będzie się tak zachowywać, będę męczył  moją dyrekcję. 

W. Wierciński – radny – chodzi mi o zasypanie przejazdu – torów, było zasypane grysem, to 

się odkryło. 

L. Tynda – Kierownik Dróg Wojewódzkich w Sztumie – długo szukaliśmy właściciela tej 

bocznicy, nie znaleźliśmy, będziemy starali się to zrobić. Pozostało nam to wyciąć i masą 

asfaltową przykryć. 

A. Michalska – radna – chodzi mi o pobocza między stawami Bronisławowo – Okrągła 

Łąka, chyba droga 612 – tam droga jest bardzo wąska, są tam nierówności. 

L. Tynda – Kierownik Dróg Wojewódzkich w Sztumie – chodzi o uzupełnienie poboczy? 

A. Michalska – radna – tam są takie miejsca, gdzie pobocze jest poniżej. Minąć się tam, to 

jest tragedia a szczególnie jeśli spadnie śnieg. 

L. Tynda – Kierownik Dróg Wojewódzkich w Sztumie – postaramy się uzupełnić 

destrukcję. 

E. Krajewska – Wójt – prowadzimy rozmowy cały czas, te remonty dróg wojewódzkich – 

droga 532 – oczekujemy, że ta droga będzie skończona w stronę Gardei. Szczególnie chodzi 

nam o Bronisławowo, jest tam straszne przechylenie drogi. Trzeba będzie jeden pas wyłączyć 

z ruchu Podjęliśmy się wycinki poboczy przy drodze w stronę Gardei – bezpieczeństwo 

mieszkańców ponad wszystko, ale użycie sprzętu to jest ogromny koszt. To są drogi 

wojewódzkie, chcielibyśmy aby powiat i województwo tym się zajęli. Tak samo jest ze 

starymi drzewami, to jest niebezpieczne. Wnioskowaliśmy do Województwa i do Powiatu o 

wycinkę starych, suchych drzew. 

L. Ramza – Dudek – radna – odnośnie przejścia, nie ma przejścia dla pieszych naprzeciwko 

Urzędu Gminy Sadlinki, parkujący nie mają możliwości bezpiecznego przejścia. 
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L. Tynda – Kierownik Dróg Wojewódzkich w Sztumie – proszę złożyć wniosek, 

rozpatrzymy. 

E. Krajewska – Wójt – wniosek był wysłany o przejście dla pieszych, jednak ze względu na 

przepisy, wydział infrastruktury nie wyraził zgody na wykonanie przejścia. Były również 

prowadzone rozmowy dotyczące skrzyżowania w Białkach na wzniesieniu, tam jest bardzo 

niebezpiecznie, tam były kolizje, wypadki śmiertelne. Trzeba być bardzo ostrożnym. Proszę o 

poprawę bezpieczeństwa w tym miejscu. 

L. Tynda – Kierownik Dróg Wojewódzkich w Sztumie – mini rondo byłoby niezłym 

rozwiązaniem, bijmy się o rondo. 

J. Gutmański – radny – chciałbym podziękować P. Wójt za zainteresowanie, w okresie 

przedwyborczym był na sesji Pan Widz i sugerowane było wykonanie tego ronda,  ten 

problem istnieje od dawna. 

L. Tynda – Kierownik Dróg Wojewódzkich w Sztumie – ja nie jestem zaskoczony tym 

problemem, ja to miejsce znam od 40 lat, to jest miejsce bardzo niebezpieczne, nie wiem jakie 

może być inne wyjście niż rondo. Ograniczenie prędkości nic nie daje.  

J. Gutmański – radny – trzeba zakończyć ten okres 40 letni i trzeba coś zrobić. Jeśli trzeba 

poparcia mieszkańców, to podpiszą, wystosujemy pismo. 

L. Tynda – Kierownik Dróg Wojewódzkich w Sztumie – myślę, że w tej sprawie trzeba 

powołać komisję z Departamentu Infrastruktury, Marszałkowskiego. U państwa są 24 km, to 

jest zaledwie 8% całej sieci. Wiele gmin chciałoby takie drogi. Mówiąc o drogach, to jest to 

trudne do zrobienia, nie wszystko można wyciąć. Dostaliśmy zgodę na 4 drzewa, pisaliśmy o 

53, jesteśmy bezsilni. Jeśli chodzi o podcięcie chorych drzew, robimy to na ile pozwala nam 

budżet. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – zjazd na betonówkę przed Karpinami 532 na  

Bronisławowo, proszę zwrócić uwagę na ten zjazd, tam jest uskok. 

Przewodniczący Rady podziękował Panu Tyndzie za wyczerpujące wypowiedzi i poprosił       

Panią Danutę Kosewską. 

 

Ad. 5. 

 

D. Kosewska – Kierownik Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa – wyjaśniła, że wnioski są już w trakcie obsługi – 822 wnioski powyżej 10 ha a 

powyżej 15 ha – 587. W płatnościach bezpośrednich 144 dla młodych rolników, 126 

wniosków starych, nowych 39. Obsługa wypłacona zaliczkowo. Na naszym terenie 1746 

producentom wypłacono zaliczki 50% j.p.o. Pozostała obsługa wniosków – na początku 

rolnikom do 10 ha. 

Pani Kierownik omówiła możliwości dopłaty oraz wszystkie możliwe nowe działania.                  

E. Krajewska – Wójt – jeśli chodzi o płacenie świadczeń w sytuacjach szczególnych, to P. 

Kierownik jest zawsze przychylna. Rolnicy bardzo oczekują na środki z dopłat, szczególnie 

ze względu na suszę. Proszę w imieniu rolników   o wcześniejsze dopłaty. 

D. Kosewska – jeśli jest możliwość systemu, to płatności są szybko wykonywane. ONW już 

naliczamy z ręki. Dyrekcja w Warszawie jest przychylna. 

 

Ad. 6. 

 

G. Podgórska – Skarbnik Gminy – odczytała uchwały Składu Orzekającego RIO. 
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Ad. 7.  

 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie uchwały w sprawie 

przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej gminy Sadlinki. 

Osób chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – Z-ca Przewodniczącego Rady – odczytał uchwałę Nr XII/73/2015 z dnia        

29 grudnia 2015 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu (salę posiedzeń 

opuścił radny Zdankiewicz), w związku z czym uchwała została podjęta została jednogłośnie. 

 

Ad. 8. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie  kolejnej uchwały. 

Chętnych do dyskusji nie było. Na salę posiedzeń powrócił radny Zdankiewicz Mirosław. 

 

B. Wiącek – Z-ca Przewodniczącego Rady – odczytał uchwałę Nr XII/74/2015 z dnia 29 

grudnia 2015 r.  w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2015 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 9. 

 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie uchwały w sprawie 

przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej gminy Sadlinki. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – Z-ca Przewodniczącego Rady – odczytał uchwałę Nr XII/75/2015 z dnia 29 

grudnia 2015 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej gminy Sadlinki. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 10. 

 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie uchwały dot. budżetu na 

2016 r. 

Chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – Z-ca Przewodniczącego Rady – odczytał uchwałę Nr XII/76/2015 z dnia        

29 grudnia 2015r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sadlinki na 2016 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 4 radnych było przeciwnych w związku z czym 

uchwała została podjęta. 

 

Ad. 11. 

 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie kolejnej uchwały.            

W związku z faktem, iż chętnych do dyskusji nie było B. Wiącek – Z-ca Przewodniczącego 

Rady – odczytał uchwałę Nr XII/77/2015 z dnia 29 grudnia 2015 r. o zmianie uchwały        

Nr V/37/2015 Rady Gminy Sadlinki z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie emisji obligacji. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad.12. 

 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie kolejnej uchwały.             

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – Z-ca Przewodniczącego Rady – odczytał uchwałę Nr XII/78/2015 z dnia        

29 grudnia 2015 r. Rady Gminy Sadlinki w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy 

Sadlinki na 2016 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 13. 

 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie kolejnej uchwały.             

Chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – Z-ca Przewodniczącego Rady – odczytał uchwałę Nr XII/79/2015 z dnia        

29 grudnia 2015 r. w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Sadlinki na 

lata 2016 – 2018. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 14. 

 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie kolejnej uchwały.             

Chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – Z-ca Przewodniczącego Rady – odczytał uchwałę Nr XII/80/2015 z dnia        

29 grudnia 2015 r. w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Sadlinki na 2016 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 15.  

 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie kolejnej uchwały.             

Chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – Z-ca Przewodniczącego Rady – odczytał uchwałę Nr XII/81/2015 z dnia        

29 grudnia 2015r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej 

w miejscowości Olszanica stanowiących własność Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 16.  

 

Za przyjęciem protokołu z obrad XI Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 13 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 
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 Ad. 17. 

 

E. Krajewska – Wójt – szanowni państwo, mówiliśmy o progach zwalniających na ul: 

Tartacznej, ten temat został zawieszony, dlatego -  część radnych mówiła, że negatywnie się 

do tego odnosi. Komisja Ładu i Porządku Publicznego zaprosi P. Komendanta, który mówił, 

że ma rozwiązanie dotyczące kwestii zbyt szybkiej prędkości pojazdów na drogach lokalnych. 

Spotkamy się i omówimy wszelkie problemy i wyjaśnienia. Progi zwalniające nie zawsze 

przynoszą rezultatu. 

 

Ad. 18. 

 

E. Krajewska – Wójt – właściwie mam dwie sprawy. Bardzo trudno było pozyskać środki na 

poszczególne działania, które powinny być utożsamiane ze wszystkimi radnymi. Trzeba 

mocno zabiegać o pozyskiwanie środków. Tego budżetu nie da się poszerzyć. Będziemy 

składali wniosek – 2.250.000 zł na trzy drogi. Pewnie realizacja tych dróg będzie. Wiem, że 

trzeba zrobić coś z punktami świetlnymi, boiskami, biblioteką. Musimy robić to, na co można 

zdobyć pieniądze. Jeśli chodzi o wymeldowanie z pobytu stałego P. Przewodniczącego, to 

poinformowałam, jaką podjęłam decyzję. Pan Wojewoda uznał, że nie ma podstaw do 

wymeldowania. Mam możliwość sprawę skierować do sądu, podjęłam decyzję, że nie będę 

tego robić. Chodzi mi o współpracę, jedność i skończmy na tym. Chciałabym jednak zapytać 

p. Wojtka, żeby nam powiedział wobec wszystkich ludzi, którzy znają go, czy mieszka czy 

nie mieszka w Sadlinkach. 

 

W. Berent – Przewodniczący Rady – wszystko, co dotyczy sprawy dotyczącej 

wymeldowania zostało zawarte w tym uzasadnieniu, czy ja mieszkam, czy nie mieszkam to 

pozostawiam tylko sobie. To postępowanie dotyczyło mnie jako Wojciecha Berenta, a nie 

jako przewodniczącego rady gminy. Czuję się związany z gminą Sadlinki i to bardzo bardzo.      

Nie tylko przez bytność tutaj, ale również odprowadzanie podatków, odpisu podatków na tę 

gminę. Dla mnie sprawa mojego wymeldowania jest sprawą zamkniętą. Nie chciałbym do tej 

sprawy wracać i chciałbym również zakończyć ten temat. 

Jeśli chodzi o głosowanie nad budżetem, to te inwestycje, które Pani wymieniła, to 

oczywiście zgadzamy się ale nie z wszystkimi inwestycjami, bo uważamy, że są ważniejsze 

inwestycje. Wydatkuje się środki publiczne w naszym przekonaniu nie w ten sposób jak 

byśmy chcieli. Czeka nas ciężka praca z realizacją budżetu. 

 

E. Krajewska – Wójt – my, to znaczy kto? 

W. Berent – Przewodniczący Rady – my, to ci, którzy głosowali przeciwko. 

J. Piskor – radny – odnośnie nowego systemu, że będziemy się częściej spotykać. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – informuję, że następna sesja odbędzie się 20 stycznia 

2016 r. o godz. 15
30 

, komisje 18.01.2016 r. o godz. 13
00

, przychyliłem się do części radnych, 

którzy chcieli aby to usystematyzować, to umożliwi radnym uczestnictwo w sesji. Od m-ca 

stycznia 2016 r. będziemy się spotykać w każdą trzecią środę miesiąca a komisje                    

w poniedziałek. We wszystkich gminach sąsiadujących jest określony dzień. Nie mniej jednak 

nie wykluczam, że mogą wystąpić takie sytuacje, kiedy trzeba będzie przesunąć, ale nie 

będzie to często. 

E. Krajewska – Wójt – pomimo, że w innych gminach trzymają się sztywno terminów,         

to w sytuacjach, kiedy będzie potrzeba, to będzie można przesunąć. Myślę, że nie będzie 

problemu. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – prosiłbym aby ten termin był sztywny i tego będziemy 

się trzymać. 
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J. Piskor – radny – czego ta sesja będzie dotyczyła? Jak „Działajmy Razem” ustali, to będzie 

sesja o tym i o tym. Proszę zaprosić  członków izb rolniczych. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – jeszcze raz powtarzam Panu – rozmawialiśmy ostatnio 

na komisji kogo zapraszamy, nie wnioskował Pan, żeby zapraszać izby rolne, tylko 

wnioskował Pan, żeby zapraszać konkretnych ludzi i konkretnych przedstawicieli, 

konkretnych instytucji, dlatego do tego ustosunkowaliśmy się i zaprosiliśmy konkretne osoby. 

Jeśli bym zaprosił więcej, to by Pan wnioskował, dlaczego te osoby zostały zaproszone            

i chciałbym ten temat zakończyć. Jeśli chodzi o następne Pana zapytania – przed chwilą 

głosowaliśmy plan pracy Rady Gminy Sadlinki – ten plan będzie realizowany na sesjach. 

Będziemy zapraszać gości, którzy będą przedstawiać nam założenia zgodne z tym planem 

pracy i o ile dobrze pamiętam Pan głosował za tym planem pracy, czyli uważa Pan, że to, co 

chcemy zrobić jest potrzebne, i to będzie na sesji realizowane. Proponuję zaprosić 

przedstawiciela Starostwa Powiatowego w Kwidzynie odpowiadającego za drogi w naszej 

gminie. Proszę również    o przygotowanie planów pracy poszczególnych komisji. 

 

 

Ad. 19.  
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 zamknął obrady XII Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

 
Protokółowała: 

Brygida Formela 


